
Студентський простір 

Хоча шлях до жаданого снігового царства був далекий, час в дорозі під 
розмови, жарти, пісні і гітарний передзвін промайнув майже непомітно. 

І ось практично через 2 дні ми у Карпатах, на гірнолижному курорті 
Драгобрат. Зима-хазяйка щедро укутала усю округу пухнастою сніговою 
ковдрою... Все навкруги сяяло білосніжною чистотою і цим просторам, 
здавалося б, не було межі! Ми потрапили в справжню казку!

Перший день 
по-чався досить 
активно, адже усі 
учасники поїздки  
поспішали скоріше 
приступити до справи – 
тому  невдовзі всі стояли 
на лижах. Тих, хто вже 
мав досвід катання, 
було одиниці, але 
спільними зусиллями 
та за допомогою 
ін-структора майже за 
годину більшість вже 

штурмувала тре-нувальний спуск. І раз за разом відпрацьовувала навички: 
повороти, гальмування та падіння. Так куди ж без них! Безумовно, серед 
нас були й такі, яким з першого ж дня з легкістю підкорилася гора 
«Близнюки»  заввишки 800 м. 

Попри те, що в поїздку відправилися студенти різних факультетів, і не 
усі були знайомі між собою, – допомагали один одному навіть тоді, коли 
самим ще було важко втриматись на лижах. Напевно саме у цих моментах 
складався фундамент дружнього колективу.

Не було жодного вечора, щоб хтось сумував. Дружна компанія, веселі 
інтелектуальні ігри – все сприяло гарному провадженню часу, усі 
роззнайомились як слід, здружились. Щоранку ми їхали відпрацьовувати 
свою майстерність, щоб покорити ще більшу гору Стіг, яка вражала і, в той 
же час, манила своєю висотою та масштабом.

Останній день зустрів нас 
яскравою сонячною погодою, і ми 
вирушили по найбільшій кресельній 
дорозі України  на гору, вершину 
якої чи то із-за хмар, чи-то із-за 
туману навіть і видно не було. А на 
її вершині все білим-біло, ніби десь 
у потойбіччі.

Цей пейзаж неможна було 
порівняти з найдивовижнішими 
краєвидами, що відкривалися 
дорогою: гори, засніжені ялинки 
та сонячні промені, які намагалися 

пробитися крізь засніжені хмари. Саме там, сидячи на підйомнику, 
кожен напевно відчув подвійне неповторне відчуття висоти та подив від 
побаченого.

Дні промайнули дуже швидко, і нікому в останній вечір не хотілося 
залишати це казкове місце. Поверталися додому, дійсно, вже як одна 
велика сім’я. Заїхавши у гості до міста Лева і відвідавши найцікавіші та 
найнеординарніші місця, усі з захопленням, майже усю ніч, ділилися 
враженнями від подорожі, переглядали фото, обмінювались контактами.

Це були, насправді, неповторні 9 днів мандрівки. Хотілося, щоб 
такі поїздки відбувались набагато частіше, адже саме в таких умовах 
пізнається справжня  дружба, відчувається дух колективу і народжується 
відповідальність один за одного. Гадаю, що  ми на цьому не зупинимось і 
після весняної сесії поїдемо підкорювати Кримські гори, але це вже буде 
інша історія… Президент Студентського сенату ЗДІА

Катерина ДЕХТЯРУК

17 січня 2013 року президент Сту-
дентського самоврядування ЗДІА, 
член президії від Запорізької області 
– Катерина  Дехтярук взяла участь 
у засіданні Президії Всеукраїнської 
студентської ради (ВСР) при МОН 
молоді та спорту у Києві. На збори 
з’їхалися біля 30 членів президії з усіх 
областей країни.

Новий склад Президії сформовано 
за результатами звітно-виборчих засі-
дань республіканської, обласних та 
міських колегій ВСР, проведених у 
жовтні-грудні 2012 року. Нагадуємо, 
ВСР є консультативно-дорадчим 
ор-ганом Міністерства з молодіжних 
та студентських питань, який був 
заснований в 2005 році.

З вітальним словом виступив 
начальник відділу гуманітарної освіти 
МОНмолодьспорту Сергій Храпатий, 
який наголосив на важливості розвитку 
студентського руху в Україні та побажав 
плідної праці присутнім.

Щодо пріоритетних напрямків 
діяльності ВСР виступив виконуючий 
обов’язки голови, студент Київського 
національного лінгвістичного універ-
ситету Олександр Тур. 

Член президії Артем Нікіфоров, 
студент КНУ імені Т. Шевченка звернув 
увагу присутніх на основні положення 
законопроектів «Про вищу освіту». 

Під час обговорення члени Президії 
заявили, що ВСР не повинна бути 
осторонь  в процесах формування 
законодавчих ініціатив держави в 
сфері освіти, науки та молодіжної 
політики. Вони висловили готовність 
до проведення аналізу існуючих 
законопроектів з метою напрацювання 
конкретних пропозицій. Зокрема, 
вирішено в найближчий час ініціювати 
проведення ряду зустрічей та круглих 
столів студентських лідерів із авторами 
всіх внесених до Верховної Ради України 
проектів закону «Про вищу освіту».

Під час засідання обрано секретаря та 
заступників голови ВСР, керівний склад 
виконавчого органу – секретаріату. 

Також на засіданні обговорені 
питання щодо підтримки діяльності 
студентських наукових товариств; 
створення методичних рекомендацій 
щодо діяльності органів студентського 
самоврядування; пільгового проїзду для 
студентів в громадському транспорті;  
співпраці між органами студентського 
самоврядування.



До Дня Соборності України

Під час засідання «круглого столу» учасники обговорили 
історичне значення події та загальнодержавного свята — Дня 
Со-борності України для патріотичного виховання громадян нашої 
держави, роль соборності у формуванні громадянина-патріота 
сучасної України, перспективні напрямки патріотичної діяльності 
сучасного покоління у вирішенні проблем розвитку української 
держави. 

Всіх учасників круглого столу привітав заступник голови 
Запорізької обласної державної адміністрації Андрій Гамов, який 
зазначив, що Україна повинна стати спільнотою вільних громадян, 
незалежно від політичних переконань, мови, походження 
та віросповідання. А для успішної реалізації цього завдання 
необхідно об’єднати зусилля державних і громадських організацій, 
органів влади, зробити значні кроки у відродженні та зміцненні 
України, і тоді суспільство зможе побачити, як національна патрі-
отична ідея об’єднує людей з різних куточків країни. 

До обговорення актуальних 
питань засідання «круглого 
столу» долучився депутат 
Об-ласної ради Ігор Грозовський, 
який привітав всіх присутніх 
зі святом Соборності України 
та від усього депутатського 
корпусу побажав ефективної 
та успішної роботи учасникам 
засідання. Ігор Миколайович 
зазначив, що почуття єдиної 
країни, істинний патріотизм 
в усі часи консолідувало наше 
суспільство, перетворюючи 
багатонаціональне населення 
з їх політичними, релігійними 
та регіональними відмінностями 
в єдиний і великий народ, досяг-
нення якого дозволять країні 
вийти із найскладніших ситуа-
цій та випробувань. 

На завершення учасники 
засідання дійшли загального 
висновку, що в нашій країні 
необхідно створити механізм, 
який би об’єднав українців 
з усіх регіонів, незважаючи на 
різні культурні та ментальні 
відмінності, навколо свята 
Соборності та Свободи для 
патріотичного виховання гро-
мадян країни.

No comment 

Нас дуже зацікавили виступи 
усіх учасників «круглого столу», 
але хотілося б відзначити 
декілька думок. 

По-перше, як було зазначено 
одним із фахівців: «Акт злуки 
— це лише історична мить». 
Тобто вона має певне історичне 
значення, але не може слугувати 
потужним фактором соборності. 
По-друге, аргументуючи попе-
редню думку, спеціаліст іншої 
галузі був переконаний у тому, 
що соборність і патріотизм 

«в жодному разі не можуть 
бути засобом, а лише метою», 
і для її досягнення необхідно 
активізувати державні ресурси 
«для здобуття громадянами 
України відчуття комфорту».

Отже, якщо громадяни 
від-чують захист та турботу 
держави, зацікавленість в їх 
інтересах, то лише на цих засадах 
українці зроблять перший крок 
назустріч країнї, поважатимуть 
і любитимуть її — саме тоді ми 
зможемо сформувати джерела 

патріотизму, досягнемо собор-
ності нашої нації!

Данило Сайков, Буд-11-1

Точка зору


